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VANHUS- JA VAMMAISNEUVOSTON KOKOUS 
 
Aika   To 18.4.2024 klo 15.04 – 16.32 
 
Paikka Hyvinvointitupa, Jousitie 40 
 
Osallistujat 
 

Reijo Hamina, Joutsan Eläkkeensaajat ry, pj. 
Virva Teräväinen, Joutsan kuulo ry   poissa 
Jenni Kaistinen, Keski-Suomen Omaishoitajat ry 
Seppo Pänkäläinen, Keski-Suomen syöpäyhdistys 
Riitta Sarf, Joutsan Seudun Sydänyhdistys ry 
Maija Salonen, Eläkeliitto Joutsan yhdistys 
Tapio Lankia, Joutsan seudun Parkinson kerho 
Johanna Pajunen, hyvinvointikoordinaattori 
Tuija Salo, hyvinvointi- ja sivistys osaston toimistosihteeri 
 
Mika Sirkka, hyvinvointi- ja sivistysjohtaja  saapui klo 15.49 
Harri Nissinen, kunnanjohtaja   poissa 
Pauliina Maukonen, kunnanhallituksen puheenjohtaja  poissa 

 
 
1  Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

 
Todettiin läsnäolijat ja puheenjohtaja totesi kokouksen avatuksi.  

 
 
2 Esteettömyystapahtuma 
  

Hyvinvointikoordinaattori oli jakanut neuvoston jäsenille esteettömyystapahtuman 
alustavan ohjelmarungon ja aikataulun. Esteettömyystapahtumassa käydään kunnan 
omistamissa tiloissa, joissa kunta järjestää palveluja.  

 Esteettömyystapahtuma on to 16.5.2024 aamupäivällä. 
Tapahtumaan kutsutaan kunnan päättäjiä. Vanhus- ja vammaisneuvostosta myös 
edustus paikalle. Tapahtuma on avoin kaikille. 

 Tapahtumasta laitetaan ilmoitus lehteen sekä tiedotus kunnan verkkosivuille ja 
someen. Kokoontuminen Kuntalassa. Kahvitarjoilu voidaan järjestää terassille. 

 Osallistujat jaetaan ryhmiin, joille annetaan kohteen arviointilomake. 
Hyvinvointikoordinaattori kerää lomakkeista koosteen, joka käsitellään syksyllä 
vanhus- ja vammaisneuvoston kokouksessa. Neuvosto voi antaa 
parannusehdotuksista lausunnon. 

 Tarkoitus on käydä tilan ovella, ei mennä sisälle. Onko helppo päästä sisälle, 
parkkipaikat, luiskat yms. arvioiminen. 

 Hyvinvointikoordinaattori on pyytänyt Liisa Alfthanin mukaan tapahtumaan kirjaajaksi. 
 
 Paula Kinnunen kertoi vanhus- ja vammaisneuvostolle, että Kinolle tekeillä 

saavutettavuusselvitys Elokuvasäätiö edellyttämällä tavalla. 
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Vanhus- ja vammaisneuvosto hyväksyi esitetyn esteettömyystapahtuman ohjelman ja 
aikataulun. 

 
 
3 Keski-Suomen hyvinvointialueen vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston 

tilannekatsaus 
 
 Reijo Hamina kertoi olleensa kuuntelemassa Sepänkeskuksessa KYTin (Keski-

Suomen Yhteisöjen Tuki) tilaisuutta. Tilaisuudessa oli mukana Anu Hätinen. Reijo 
ehdotti, että syksyllä järjestettäisiin tilaisuus järjestöille, yhdistysilta. 

 
 Ikääntyvien huolipuhelimeen on tullut paljon yhteydenottoja. Sitä voisi markkinoida 

enemmän. 
 
 Maija Salonen kertoi Keski-Suomen hyvinvointialueella tehdystä aloitteesta 

henkilöturvallisuuskartoitusten tekeminen senioreille Keski-Suomen 
Hyvinvointialueella. Asiaa on käsitelty hyvinvointialueen turvallisuuslautakunnassa 
21.2.2024. Kokousasia ja aloite muistion liitteenä. 

 Asiaa on käsitelty myös hyvinvointialueen vanhusneuvostossa 18.1.2024, 
https://hyvaks-julkaisu.tweb.fi/ktwebscr/fileshow?doctype=7&docid=93044 

 
 
4 Palveluverkkouudistus 
 
 Hyvinvointikoordinaattori oli jakanut vanhus- ja vammaisneuvoston jäsenille 

hyvinvointialueen vanhus- sekä vammaisneuvoston yhteenvedon ja päätelmät 
palveluverkkouudistuksesta. Kuntien, sidosryhmien ym. antamat lausunnot löytyvät 
Keski-Suomen hyvinvointialueen verkkosivuilta: 
https://www.hyvaks.fi/uutiset/hyvinvointialue-ottaa-palveluverkon-jatkovalmistelussa-
huomioon-tarkoin-saadut-lausunnot 

 
 Joutsan kunnanhallitus on antanut lausunnon 18.3.2024 § 63, kokousasia muistion 

liitteenä. 
 
 Vanhus- ja vammaisneuvosto totesi annetut lausunnot asianmukaisiksi eikä koettu 

tarvetta lisäyksiin. 
 
 
5 Jousen kuntosali 
 
 Hyvinvointi- ja sivistysjohtaja Mika Sirkka saapui kokoukseen tämän asiakohdan 

käsittelyn aikana. 
 
 Joutsan kunnanhallitus on käsitellyt kokouksessaan 8.4.2024 valtuustoaloitetta 

Jousen kuntosalin lukukausimaksujen maksamisesta kunnan testamenttivaroista. 
Asia hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti, että lukukausimaksut maksetaan 
syyslukukaudelta 2024 testamenttivaroista. Kokouksen pöytäkirja ei ollut vielä 
vanhus- ja vammaisneuvoston kokoukseen mennessä valmistunut 
asianhallintajärjestelmän teknisten ongelmien vuoksi. Pöytäkirja julkaistaan kunnan 

https://hyvaks-julkaisu.tweb.fi/ktwebscr/fileshow?doctype=7&docid=93044
https://www.hyvaks.fi/uutiset/hyvinvointialue-ottaa-palveluverkon-jatkovalmistelussa-huomioon-tarkoin-saadut-lausunnot
https://www.hyvaks.fi/uutiset/hyvinvointialue-ottaa-palveluverkon-jatkovalmistelussa-huomioon-tarkoin-saadut-lausunnot
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verkkosivuille: 
https://www.joutsa.fi/d10web/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetings&id=4 

 
 Mika Sirkka on ollut asiassa yhteydessä hyvinvointialueen edustajaan Anne-Mari 

Hakalaan. Vielä on selvitettävä käytännön toteutus maksujen suorittamisessa. 
 
 Vanhus- ja vammaisneuvosto totesi, että on saatava selkeät ohjeet mm. vuorojen 

varaamiseen, laskutukseen.  
 
 
6 Elämänkaarijuhla 2024 
 
 Mika Sirkka on keskustellut koulukeskuksen rehtorin kanssa viime syksyn juhlasta ja 

järjestelyt olivat koulun näkökulmasta sujuneet hyvin, eikä olisi estettä järjestää 
tilaisuutta koululla. 

 
 Maija Salonen ehdotti Elämänkaarijuhlan järjestämistä seminaarityyppisesti; 

asiapitoista ohjelmaa ja välissä musiikkia. Voisi olla esim. KYTin alustus 
hyvinvointialueen palveluista. Myös Etsivä vanhustyö voisi olla yksi juhlan 
puheenaihe. 

  
 Elämänkaarijuhlan järjestelyryhmä on päätetty edellisessä kokouksessa (1.2.2024): 

Maija Salonen, Virva Teräväinen, Seppo Pänkäläinen, Johanna Pajunen ja Mika 
Sirkka. 

 Vanhusten viikko 6.-13.10.  
 Elämänkaarijuhla pe 11.10.2024 klo 13-14. 
 Ohjelma muodostuu kesän aikana. 
 Seppo Pänkäläinen ehdotti Aino Suholaa esiintymään; musiikkia ja puhetta. 
  

Sovittiin järjestelyryhmän kokoontuminen to 23.5. klo 9 kunnanvirastolla Mika Sirkan 
työhuoneessa. Markus Tuomiselle myös tieto kokoontumisesta. 
Hyvinvointikoordinaattori selvittää juhlan määräraha-asioita. 

 
 
7 Ilmoitusasiat 
 

1  Vanhusneuvostopäivä 30.10. Helsingissä ja etänä. Hyvinvointikoordinaattori 
lähettää kutsun ja linkin tapahtumaan sähköpostitse. 

 2  Tiedoksi henkilöstökertomus 2023. Kunnanhallituksen 8.4.2024 pöytäkirjan 
liitteenä, https://www.joutsa.fi/d10web/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetings&id=4 

 3  Tiedoksi tilinpäätös 2023. Kunnanhallituksen 8.4.2024 pöytäkirjan liitteenä, 
https://www.joutsa.fi/d10web/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetings&id=4 

 Tilinpäätökseen on tullut muutoksia käsittelyn jälkeen. 
4  Vanhusasiavaltuutetun kertomus eduskunnalle 2024 
Videotallenne julkistamistilaisuudesta: 
https://stream.sst.fi/cast/vanhusasiavaltuutetun-eduskuntakertomuksen-
julkistamisseminaari 

 Kertomus PDF-dokumenttina: 

https://www.joutsa.fi/d10web/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetings&id=4
https://www.joutsa.fi/d10web/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetings&id=4
https://www.joutsa.fi/d10web/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetings&id=4
https://stream.sst.fi/cast/vanhusasiavaltuutetun-eduskuntakertomuksen-julkistamisseminaari
https://stream.sst.fi/cast/vanhusasiavaltuutetun-eduskuntakertomuksen-julkistamisseminaari
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 https://vanhusasia.fi/documents/97611701/160155639/Vanhusasiavaltuutetun+kerto
mus+eduskunnalle+2024+(pdf) 

 
 
Kokouksessa esille tulleet muut asiat: 
 

Hyvinvointikoordinaattori kertoi Alueellisen Voimaa vanhuuteen ohjelmaan haun 
infosta, Ikäinstituutti järjestämä tilaisuus 7.5. 
 
Joutsassa tilaisuus digiavusta, Ilo auttaa hyväntekeväisyyshanke (järj. 

Eläkkeensaajien keskusliiton, Osuuskauppa Keskimaa) 26.4. klo 11 Joutsan 

kirjastossa mm. apua netin käytössä. Vapaaehtoisia digitutoreita toivotaan lisää ja 

tähän on tulossa koulutusta. Paikalla kirjasto- ja kulttuuritoimen päällikkö Nina 

Kuikka. 

Hyvinvointikoordinaattori kertoi, että kunnanhallituksen päätöksen mukaisesti 

rahastovaroilla ollaan järjestämässä digiapua. Ostopalveluna JereFixiltä. 

Maija Salonen kertoi, että Eläkeliitto saanut Keskimaalta 45 000 € avustuksen 

digiavun järjestämiseen.  

Seppo Pänkäläinen kertoi, että on järjestämässä ohjelmaa 27.4. veteraanipäivän 

tilaisuuteen Kirkonmäellä. Tilaisuus klo 12.30, kesto 30 min. Tervetuloa kaikki. 

Seppo Pänkäläiseltä on toivottu pysyvää yhteislaulutoimintaa. Voisiko se olla vanhus- 

ja vammaisneuvoston järjestämää? Tarvittaisiin tila, toiminta olisi maksutonta, 

vetäjältä tulisi materiaali.  

Hyvinvointikoordinaattori selvensi Joutsan vastaanottokeskuksen kapasiteettia, joka 

ei ole kasvanut. VOKin toiminnassa on tapahtunut vain hallinnollinen laajeneminen. 

Joutsassa n. 250 asiakasta, valtaosa ukrainalaisia. Kunta saa kuntakorvausta 28 

ukrainalaisesta. 

Sovittiin seuraava kokous to 19.9.2024 klo 15 Kuntala. 

Puheenjohtaja kiitti vilkkaasta kokouksesta ja päätti kokouksen klo 16.32. 

 

https://vanhusasia.fi/documents/97611701/160155639/Vanhusasiavaltuutetun+kertomus+eduskunnalle+2024+(pdf)
https://vanhusasia.fi/documents/97611701/160155639/Vanhusasiavaltuutetun+kertomus+eduskunnalle+2024+(pdf)

